
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 10. června 2024 
 
Přítomni: 
PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; Mgr. 
Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; Mgr. Jindra Lavrenčíková; doc. Mgr. Pavel 
Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga 
Roebuck, Ph.D., M.Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni: Mgr. Anna Adamčiková; PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; Mgr. Vladan Hanulík, 
Ph.D.; Naděžda Tichá 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 Poděkování Mgr. Němečkovi za organizaci Čaje o páté: děkan ocenil významný dopad 
této akce ve městě a regionu, odměnil Mgr. Němečka stipendiem a předal poděkování. 
 
1/2 Tzv. kohezní peníze – MŠMT vydalo výzvu k podávání projektů se žádostmi o kohezní 
peníze určené především na odstranění významných rozdílů mezi platy na stejných pozicích 
v rámci jedné instituce. Finance tedy nebudou automaticky převedeny na jednotlivé univerzity, 
ale univerzity si musejí v červnu podat žádost a zdůvodnit, na jaké aktivity peníze žádají. Pro 
UPCE je vyčleněno zhruba 19 mil. Kč. UPCE požádá o část peněz na navýšení tarifů v rozmezí 
cca 2,75-5 % (s platností zřejmě od 1. 8., na to bude potřeba cca 9 mil. Kč). Využití druhé části 
financí rektor s děkany zatím diskutuje, ministerská výzva neumožňuje libovolné použití.  
 
1/3 Rozpočet – materiál k rozpočtu kateder rozeslán členům KD, návrh rozpočtu FF pak 
obdržel AS. Rozpočet kateder počítán dle Směrnice č. 2/2022 ve znění dodatku č. 1/2024 – 
pro letošní rok sníženy vědecké peníze o 20 % (nemění se pouze mimořádné odměny v M1). 
Loni se do rozpočtů kateder a na ostatní vědecké nástroje (fakultní příplatky, odměny za dobré 
známky v M1, vědecké týmy, vědecké balíčky, překlady a ediční náklady) rozdělovalo 10,4 mil. 
Kč, letos 8,5 mil. Kč. Vedení FF nechce toto snížení o 20 % realizovat i v dalším roce, hodně 
ale záleží na tom, jaká bude finanční situace a zda se v roce 2025 zvýší příjmy univerzit (to se 
očekává). Proběhla diskuze k finanční výši vědeckých balíčků – letos je jich 23 (loni 21) a kvůli 
krácení o 20 % se jejich výše snížila (úroveň 3 = 39 900 Kč /získalo 11 AP/, úroveň 2 = 26 600 
Kč /3 AP/ a úroveň 1 = 13 300 Kč /9 AP/). Prof. Vorel se domnívá, že tato nivelizace poškodí 
počet a kvalitu vědeckých výstupů v následujících letech. Vedení FF tento názor nesdílí – 
1) pokud dojde k nárůstu příjmů v roce 2025, zvýší se opět hodnota vědeckých balíčků; 
2) Akademici mohou získat vědecké peníze i z dalších nástrojů (viz výše); 3) v posledních 
letech docházelo k setrvalému růstu peněz na podporu vědy na FF a letošní snížení není 
drakonické (2019: před vydáním Směrnice č. 2/2020 se rozdělovalo 3,98 mil. Kč, 2020: 7,55 
mil., 2021: 9,24 mil., 2022: 9,74 mil., 2023: 10,41 mil., 2024: 8,52 mil.). 
 
1/4 Z NAÚ přišly v květnu dobré zprávy: obdrželi jsme akreditace DSP Filosofie a DSP 
Philosophy na 10 let. Gratulujeme naší KFR a oběma garantům (doc. Hejduk a doc. Beran). 
 
1/5 Doktorská agenda – ke konci roku 2024 dobíhají staré akreditace doktorských SP. Studenti 
v těchto SP obdrží v nejbližších dnech dopis, ve kterém budou informování o možném 
přestupu do nového SP. Pokud do konce roku 2024 neukončí studium obhajobou disertace, 
mohou si požádat o přestup. 
 
1/6 Přihlášky do českých doktorských studijních programů se podávají do konce června. Do 
anglického DSP Philosophy bude na žádost z KFR přidán termín do 31. 7. (bude zveřejněno 
po schválení AS FF). 
 



 
1/7 Vedení FF diskutovalo možnost akreditovat nový SP NMgr. Učitelství – učitelská 
specializace. Zájem o takovou akreditaci projevily ÚHV, KFR, KLKS a KVV. Děkan bude 
iniciovat schůzku zástupců těchto pracovišť s prof. Spilkovou (KAA), která má s požadavky na 
učitelské SP největší zkušenosti. 
 
1/8 V 6. ročníku Ceny Mariana Szyjkowského uspěl doktorand ÚHV Mgr. Kryštof Halamek 
a získal první cenu za nepolonistickou diplomovou práci, gratulujeme. 
 
2. Informace proděkana Říhy 
 
2/1 Personální záležitosti – výběrová řízení: 
- VŘ na 1 místo VK na KFR, 2 místa OA na KSKA proběhne 13. června; 
- VŘ na až 3 místa na KFR-FI (částečné úvazky) a až 2 místa na KFR-RE (částečné úvazky) 
proběhne 18. a 19. června; ve všech případech jde o náhradu za končící zaměstnance, 
k personálnímu růstu nedochází. 
  
2/2 Ediční záležitosti: 
- v druhé etapě pokračuje odkup starých skladových zásob publikací našich AP: nyní 
odkupujeme neprodejné publikace v hodnotě cca 200 000 Kč, další (kde byl v uplynulých 
letech alespoň minimální pohyb) zlevňujeme na 50 % a zkoušíme ponechat v prodeji (seznam 
publikací zašle p. tajemnice na VK), po této fázi odkupu zbydou skladové zásoby ještě 
v hodnotě cca 800 000 Kč, takže bude muset v roce 2025 následovat další fáze odkupu; 
 
- aktuálně probíhá audit zaměřený na uzavírání licenčních smluv na publikace vydávané 
u externích nakladatelů; s výsledkem šetření budeme brzy seznámeni, každopádně budou 
nutné výrazné úpravy a zpřehlednění jednotlivých kroků v uzavírání smluv (do podzimu zajistí 
Ing. Kovářová a dr. Říha). 
 
2/3 Další vnitřní záležitosti: 
- školení „Bezpečná univerzita“ zaměřené na prevenci sexuálního násilí proběhne 11. června, 
zúčastní se Bc. Horáková, dr. Krása a dr. Říha; 
- připravují se uživatelské rozhovory k úpravám obsahu zaměstnaneckého intranetu; FF měla 
zajistit pozice nové/ho AP (dr. Markéta Blažková), doktoranda/doktorandky (Mgr. Michal 
Němeček) a zahraniční/ho AP (dr. Lesley Paige Jamieson) – zapojeným kolegyním a kolegovi 
děkujeme. 
 
3. Informace proděkanky Reimannové  
 
3/1 Připomínáme: Směrnice č. 5/2018 Pravidla pro odevzdání bakalářských/diplomových prací 
a vypracování posudků. V ní stojí: „posudky závěrečných prací odevzdaných studenty 
k obhajobě jsou studentům zpřístupněny prostřednictvím IS STAG nejméně pět pracovních 
dnů před konáním obhajoby.“ 
Doporučení: na pracovištích stanovit interní termín, obvykle sedm kalendářních dní před 
obhajobou, kdy musí být všechny posudky zveřejněny zároveň v jeden den, abychom předešli 
tomu, že někdo dá posudek deset dní předem a někdo pět. 
 
3/2 Realizace praxí na jednotlivých pracovištích – garant praxí si hlídá správné vyplnění 
smlouvy. 
 

3/3 Došlo k udělení akreditace CŽV Doplňující didaktické studium anglického jazyka pod 
MŠMT. Bude realizovat KAA. 
 
3/4 Akreditace – přehled termínů pro odevzdání kontrolní/sebehodnotící zprávy SP v příloze. 
Zprávy odevzdat pí proděkance a v kopii Bc. Horákové. 



 
3/5 Finalizují se výsledky přijímacích zkoušek. 2. kolo proběhne 19. 8. a to BSP: Historie 
(všechny), Religionistika, kombinace Religionistika/Filosofie, Filosofie, Sociální Antropologie, 
HLS. MSP ústní pohovory proběhnou první zářijový týden (pravděpodobně 2. – 4. 9.). 
 
4. Informace tajemnice 
 
Je třeba mít do konce června zadané dovolené! 
 
5. Různé 
 
Projektová směrnice bude vydána do konce června 2024. 
 
Bc. Jana Horáková k 31. 7. na FF končí; odchází na rektorát.  
 
Mgr. Lavrenčíková – pozvánka na akademickou obec 17. 6. od 12 h a následné zasedání AS 
17. 6. od 14 h. V AS FF jsou již vyčerpáni náhradníci, proto budou vypsány doplňující volby. 
 
Diskuze na téma stěhování FF – z KFR vzešel návrh na stěhování do prostor na Legie. 
V diskusi se většina VK vyjádřila nesouhlasně – byly uváděny tyto důvody: vyčlenění 
z kampusu, nedostatek učeben včetně velké posluchárny, velká vzdálenost menzy a hlavně 
knihovny, špatně dostupné parkování aj. Záměrem děkana je sjednotit FF do jedné budovy, 
nejschůdnější řešení se nabízí v EA – proběhne o tom jednání s rektorem a děkanem FChT, 
která má na EA v držení dvě patra. Část stěhování může proběhnout bez ohledu na tato 
jednání už na podzim, protože budou uvolněny prostory několika kanceláří po odchodu 
germanistů a slavistů z FF. Děkan bude iniciovat jednání s KFR, KSKA či KVV, aby se někdo 
z nich přesunul do budovy EA. 
 
Datum dalšího kolegia bude upřesněno (září). 
 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                              doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 11. 6. 2024                                                              děkan 
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